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 STERKERE STYRING AV KRAFTMARKEDET 

Agder Arbeiderparti er bekymret over effekten de høye strømprisene har i det norske 

samfunn. Innbyggere, næringsliv og frivilligheten sliter nå med å betale strømregningene 

sine. 

Strøm er et fellesgode hvor staten må sørge for tilgjengelighet og pris som alle kan leve med. 

Norge er en nasjon med store naturressurser som vi som nasjon har greid å utnytte på en 

god måte i over hundre år. Alt ligger til rette for at velferdsutviklingen i Norge kan fortsette 

dersom vi gjør de rette politiske grep.  

Norge har basert sin energibruk på fornybare ressurser. Samtidig har vi sett at dette fører til 

betydelige inngrep i naturen. For å få til en positiv utvikling fremover er det en forutsetning at 

folket ser seg tjent med en videre utbygging.  

Norge er Europas største vannkraftprodusent, og med gode muligheter for å lagre fornybar 

energi, må Norge fortsatt satse på vannkraft som et nasjonalt gode. 

Produksjon og distribusjon av strøm må defineres som en grunnleggende samfunnsmessig 

infrastruktur, på samme måte som vei, vann, avløp og bredbånd. Statlige myndigheter bør 

derfor ha sterkere styring av kraftmarkedet. 

Mange industrietableringer har sondert mulighetene for å etablere seg i Agder, og begrepet 
Battery coast har blitt lansert. Bransjen, kommuner og andre aktører melder om stor 
bekymring for lav kapasitet på nett-uttak og lav saksbehandlingskapasitet hos NVE og 
Statnett. 
 



 

Agder Arbeiderparti vil jobbe aktivt for å utnytte regionens fordeler til å bygge opp nye 
industrielle verdikjeder innen batteriproduksjon, havvind, biozin, ammoniakk og hydrogen. 
 

Agder Arbeiderparti mener: 

• Regjeringens vedtak om kompensasjon for høye strømpriser er et steg i riktig retning, 

men pris og kompensasjonsnivået bør justeres (opp) for innbyggere, frivilligheten og 

næringslivet. 

• Det må sikres et energimarked som sikrer både privatpersoner, næringsliv, og 

frivillighet stabil og forutsigbar strømpris. Industrien må sikres langsiktige, stabile og 

konkurransedyktige priser. 

• Regjeringen bør i en normalsituasjon fastsette regler som sikrer at vannmagasinene 

har et fyllingsnivå som gir forutsigbarhet for brukerne.  

• Det bør innføres ordninger som stimulerer bedrifter og private til økt ENØK-innsats. 

Enova må styrkes som et sterkt statlig redskap for å fremme energieffektiv utnytting 

av den fornybare energien vi produserer. 

• Det sikres fortgang i utbyggingen av havvind på norsk sokkel og at oppdragene går til 

norsk leverandørindustri. 

• NVE og Statnett må gis tydelige styringssignaler som sikrer at de bidrar til at ny 

nasjonal energipolitikk blir gjennomført. Staten må beholde og benytte eierskapet i 

Norsk Hydro, Equinor og Statkraft for å sikre Norge en ledende posisjon i det grønne 

skiftet. 

• Elektrifisering av sokkelen bør være basert på norsk havvind 

• Konsesjonsprosesser for nettanlegg må forenkles. 

• Rammebetingelsene for nettselskap må endres slik at investeringer i nettanlegg ikke 

fullt ut legges på forbrukerne, men også stimuleres av staten. 

• Innføre et teknologinøytralt skattesystem som likestiller grunnrenteskatten mellom 

vind og vannkraft 

• Utvikle en politikk for å bygge ut og støtte etablering av flere pumpekraftverk for å 

utnytte vannressursene bedre. 

• Ladeinfrastruktur må gis prioritert plass i køen for nettanlegg.   

 

 VIDEREFOREDLING AV CO2-UTSLIPP FRA RETURKRAFT  

 
Returkraft AS er en betydelig kilde til utslipp av CO2 i Agder. Agder Arbeiderparti vil arbeide 
for at Returkraft vurderer ombygging av anlegget fra forbrenning til forgassing av avfallet. 
Dette vil muliggjøre produksjon av metanol i tillegg til elektrisitet og varmtvann. På den måten 
vil utslipp av CO2 fra anlegget opphøre. 
 
Metanol, tresprit, er en salgbar væske som i økende grad benyttes som innblanding i 
drivstoff til transport.  
 
I Amsterdam bygges nå et anlegg med samme behandlingskapasitet som Returkraft. 
Anlegget heter Advanced Methanol Amsterdam AMA. Anlegget skal produsere metanol fra 
avfall for innblanding i drivstoff, for på den måten møte målene i Renewable Energy Directive 
RED II. 
 
 

 VOLD I NÆRE RELASJONER 



 

Som et fenomen kan vold i nære relasjoner være usynlig, og i mange tilfeller mangler 
kompetanse og virkemidler for å håndtere situasjonen. Dette gjør at i 71 % av 
partnerdrapstilfeller i Norge, har volden blitt registrert fra før uten at det har blitt fulgt opp. Det 
er derfor viktig å øke innsatsen mot vold i nære relasjoner ved å tilrettelegge for bedre 
samarbeid mellom organisasjonene som jobber med dette som Krisesenteret, sykehusene 
og Politi. Verktøy som SARA-V3 og V-RISK-POL har vist seg å ha god effekt. 

Over 20 prosent av kvinner oppgir at de har vært utsatt for et seksuelt overgrep før de er fylte 
18 år. 9 % av kvinner har blitt voldtatt i løpet av livet. Nesten en fjerdedel av kvinner, 22 %, 
oppgir at de har vært utsatt for alvorlig vold etter 18 år. 17 % av kvinner har blitt utsatt for 
vold fra samlivspartner.  

Agder Arbeiderparti mener at viktige likestillingstiltak som siker kvinner en inntekt å leve av 
fortsatt er god forebygging. Det gjøres mye godt arbeid for å avdekke vold i nære relasjoner 
hos både kvinner og barn, men vi er veldig bekymret for manglende oppfølging i etterkant av 
at volden er avdekket. 

For å avskaffe vold i nære relasjoner, og ivareta dem som har blitt utsatt på en god måte så 
trenger vi en tverrfaglig innsats, økt kompetanse og økt finansiering.  

Agder Arbeiderparti vil: 

• At alle kommuner skal ha en handlingsplan for vold mot kvinner og vold i nære 

relasjoner, og et oppdatert planverk for sitt voldsarbeid, hvor forpliktelser gjennom 

Istanbuls-konvensjonen og krisesenter loven blir tydelige. 

• At kommunens voldsarbeid har et likestillingsperspektiv, inkludert aldersgrupper og 

befolkningsgrupper. 

• At det innføres Tryggest-modellen i kommunene. 

• Gi sterkere styringssignaler fra regjering og direktorat på at politidistriktene skal 

prioritere denne type saker og at det må følge midler med til dette. 

• Sikre en bedre ordning for vold mot husdyr ved at man fysisk henter dyrene fra 

voldsutøver. Man vet at dette kan brukes aktivt for å presse kvinner som har forlatt 

voldsutøver. 

• Mennesker som oppsøker politiet for å anmelde vold i nære relasjoner skal bli møtt 

med respekt og profesjonalitet. Dette gjelder spesielt LHBTQ+ personer som man 

også vet er ekstra utsatt. 

• Forskes betydelig mer på stressutløste sykdommer som følge av traumer etter vold 

• Sikre ektefeller fra andre land som er gift med voldsutøver opphold på selvstendig 

grunnlag. 

• Likestille psykisk og fysisk vold i straffeloven slik man har gjort i Danmark 

• Prioritere å følge opp partnerdrapsutvalget sine anbefalinger 

• Økt bruk av omvendt voldsalarm 

• Politiet pålegges å la både kvinnelige og mannlige etterforskere gjennomføre avhør 

eller ta forklaring i saker om psykisk og fysisk vold i nære relasjoner 

• Være tydelige retningslinjer i helse og omsorgsstjenester i kommunene på hvordan 

de skal håndtere volden etter at man har avdekket dem. Dette gjelder både vold mot 

beboere i husholdningen så vel som pleiepersonale. 

• Vurderes å gi kvinner som er spesielt utsatt for partnerdrap beskyttelse 24 timer i 

døgnet.  

 

 VOLDTEKT  

 



 

I 2019 ble det registrert 1525 anmeldelser for voldtekt. Det er i tillegg svært mange mørketall, 
og mange barn og unge tør ikke å anmelde fordi gjerningspersoner er familiemedlem eller en 
nær person. Problemet i dag er at mange av anmeldelsene blir henlagt, samt mange som 
straffes for voldtekt får lav straff. 

Mennesker som voldtar andre, skaper en frykt og traumer for offeret resten av livet. 

Agder Arbeiderparti vil: 

• Innføre en samtykkelov så fort som mulig. 

• Strafferammen for voldtekt skal praktiseres slik at den gir allmennprevantiv effekt. 

• Gi sterkere styringssignaler fra regjering og direktorat på at politidistriktene skal 

prioritere denne type saker og at det må følge midler med til dette. 

• Sikre at det er kvinnelige og mannlige politibetjenter, samt tilbud om en tillitsperson til 

stede i avhør med fornærmede i voldtektssaker. 

 

 NORGES BASEPOLITIKK SKAL LIGGE FAST 

Videreføring og videreutvikling av alliert nærvær skal handle om å ivareta norske interesser. 

Norge har siden 1949 basert seg på et forpliktende alliansesamarbeid i NATO og på 

forsterkninger fra allierte ved krise eller krig. 

Som nabo med en militær stormakt er vi avhengige av denne støtten. NATO-medlemskapet 

skaper klarhet og forutsigbarhet, og gir grunnlag for et avklart naboskap og pragmatisk 

samarbeid. 

I rammen av vårt felles NATO-medlemskap har Norge og USA samarbeidet godt om 

forsvaret av Norge i over 70 år. Derfor har vi inngått en gjensidig forpliktelse – «én for alle, 

alle for én». Dette står fast. 

Med et bakteppe der det for første gang siden andre verdenskrig er krig i Europa, blir vårt 

medlemskap i NATO og den tryggheten det gir, viktigere enn noen gang. 

Norge og USA har undertegnet en tilleggsavtale om forsvarssamarbeid som er viktig for 

Norge, for norsk sikkerhet og for norske interesser. 

Avtalen innebærer at USA kan investere i infrastrukturprosjekter i Norge. Avtalen slår fast at 

norsk basepolitikk gjelder. Det vil ikke bli aktuelt å åpne for baser for utenlandske 

kampstyrker i Norge i fredstid eller fravike norsk atom- og anløpspolitikk. 

Alternativet til forsterkning av Norge ved krise eller krig, er permanent alliert tilstedeværelse. 

Det er i strid med basepolitikken. 

Gjennom avtalen opprettes såkalte «omforente områder», som Norge og USA i felleskap kan 

bruke til militære formål. Målet er å få fram forsterkninger på en raskere måte. 

Dersom amerikansk personell bryter loven under sitt opphold forfølges saken normalt av 

amerikanske myndigheter. Norge har i så måte frafalt sin rettsforfølgelse til USA. Avtalen har 

likevel et norsk forbehold om at frafallet kan trekkes tilbake i særlige tilfeller. Dette vil være 

viktig i saker der den kriminelle handlingen er alvorlig og av en slik art at norske myndigheter 

ønsker å straffeforfølge etter norsk rett, i Norge. 

Agder Arbeiderparti vil understreke at vår basepolitikk skal ligge fast, og at Norge ikke skal 

avgi suverenitet. Det skal ikke opprettes permanente baser og vi skal videreføre vår 

atompolitiske linje. Norsk suverenitet og folkerettslige forpliktelser gjelder. 



 

 
 

 SATSNING PÅ FORSKNING AV LANGTIDSEFFEKTENE AV COVID-19 

 
Covid-19 er nå på vei til å bli mindre farlig for innbyggerne i Norge som følge av at flere har 
blitt vaksinert med to eller tre doser. Men det er fremdeles noen som får alvorlige 
helseproblemer og plager når de nå blir smittet eller kan få det om de blir smittet. Samt er det 
flere i Norge og rundt i verden som etter to år med covid-19 rapporterer om helseplager, mer 
funksjonelle begrensninger og økt behov for helsetjenester. 
 
Vi vet ikke enda om hvordan helsen til de som har blitt smittet og blitt alvorlig syke vil utvikle 
seg i årene fremover. Forskning på hvordan Covid-19 rammer mennesker over lengre tid må 
bli prioritert! Det er grunn til å tro at flere mennesker vil ha utfordringer med langtidseffekter 
fra Covid-19 over en lengre tidsperiode. De vil ha helseplager og kan nå være mer utsatt for 
nye sykdommer. Det er også flere nå etter to år med pandemi som sliter med sin psykiske 
helse eller som vil i nær fremtid kunne ha behov for psykisk helsehjelp.  
 
Vi trenger mer kunnskap for å få en større forståelse om hvordan vi kan hjelpe flere av dem 
som vil være preget av pandemien i årene som kommer. Derfor må norske myndigheter 
prioritere å sette av midler til forskning som kan bidra til bedre helsetjenester og 
behandlinger for folk i Norge og i verden etter pandemien. Folk skal få den nødvendige 
helsehjelpen de har behov for! 
 
Agder Arbeiderparti vil at: 

• Det skal være en prioritet for norske myndigheter å forske på mulige langtidseffekter 

av Covid-19. Langvarige helseplager hos dem som har blitt smittet med Covid-19 må 

bli fulgt opp med konkrete tiltak for å dempe plagene. 

• Det skal satses på forskning for å få bedre oversikt over hvordan pandemien har 

påvirket nordmenns psykiske helse.  Særlig med tanke på unges psykiske helse.  

• Norge skal være ledende i internasjonalt arbeid for å sikre at flere i verden kan få 

medisinsk støtte for å håndtere langvarige effekter av covidsmitte.  

 
 

 OPPGJØR MED RASISMEN  

 
Det siste året har avslørt hvor omfattende rasisme er i verden og i Norge. Rasisme 
gjennomsyrer samfunnet, og hudfarge har betydning for hvilke muligheter man har i livet.  
I Norge har politiet fått kritikk for å forskjellsbehandle minoriteter. Mange opplever å bli 
stoppet av politiet uten å forstå hvorfor, og minoritetsungdom stoppes ofte og sjekkes av 
politiet.  
 
Et tiltak for å forhindre at politiet ikke stoppet folk på bakgrunn av fordommer eller rasisme er 
en kvitteringsordning. Denne ordningen vil ta utgangspunkt i at politiet må registrere hvem de 
stopper, hvor og hva slags kontroll det er. Et slikt system vil bidra til at politiet blir bevisst på 
etnisk profilering. Kvitteringen for kontrollen vil også kunne brukes for at en kan ha et bevis 
på at man har blitt utsatt for diskriminering av politiet.  
 
I tillegg opplever de med minoritetsbakgrunn hets og trakassering som er rasistisk motivert. 
Dette skjer i alle arenaer, men er særlig tydelig på nett. Det bør innføres en lov som 
ansvarliggjør formidlere av netthets. Ved å tillate rasistiske ytringer medvirker man til 
trakassering. Videre bør politiet få flere ressurser til å bekjempe hatkriminalitet.  



 

 
Et annet viktig aspekt ved diskriminering som skjer i norsk offentlig rom er 
utelivsdiskriminering. Nesten annenhver person med minoritetsbakgrunn blir nektet inngang 
på ulike utesteder, noe som gir en følelse av utenforskap og er personlig nedverdigende for 
dem det gjelder. Ingen personer skal føle at de er mindre verdt på grunn av deres etnisitet, 
og alle skal ha samme muligheter til å nyte landets uteliv. 
 
Arbeiderpartiet og den sosialdemokratiske bevegelsen er tuftet på ideen om at alle 
mennesker er like mye verdt og har rett til de samme mulighetene. Vi skal aldri akseptere 
rasisme. Vår politikk må derfor legge til rette for å bekjempe rasisme og fordommer.  
 
Agder Arbeiderparti vil:  

• Øke statsstøtten til antirasistiske organisasjoner og freds- og 
menneskerettighetssentrene 

• Styrke undervisningen om netthets både på grunnskolen og videregående  

• Kommunene skal legge til rette for at skoleelevene på 9.trinn kan få gjennomført 
skoleturer til minnesteder fra andre verdenskrig. Det kan være konsentrasjonsleirer, 
museer, fangeleirer og andre minnesteder i utlandet eller i Norge. 

• Styrke undervisningen om netthets i lærer- og politiutdanningen  

• At kommuner skal få ressurser til å tilby kurs om rasisme og strukturell rasisme for 
ansatte i kommunen  

• At jobbsøknader i det offentlige skal være anonyme frem til innkalling til intervju  

• Innføre et kvitteringssystem i politiet som går ut på at man får en kvittering der det 
opplyses om hvem som er stoppet, hvor og hva slags kontroll det er 

• Opprette flere hatkrimgrupper i politiet og øke bemanningen mot hatkriminalitet kraftig 

• Det skal økes antall kontroller for å avdekke utelivsdiskriminering  
 
 
  

 UTBETALINGER FRA NAV 

 
Agder Arbeiderparti mener at privatpersoner med ytelser fra NAV må få utbetaling en gang 
(en dato) per måned. (Gjelder ikke barnetrygd.) 
 
I samfunnet vårt idag står en for stor andel utenfor arbeidslivet. Statistikker viser at dette 
gjelder opp mot 30% av innbyggere i arbeidsfør alder (18- 67).  For personer som havner 
utenfor arbeidslivet er det nødvendig å motta økonomisk hjelp fra ulike NAV ordninger. 
 
Når utbetalingene kommer til ulike datoer blir sjelden en utbetaling stor nok til å dekke feks 
boutgifter. Dette gjør at det økonomiske puslespillet, som har marginalt med brikker i 
utgangspunktet, blir svært krevende å legge.  
 
Dette fører ikke til forbedring i helsetilstanden for de fleste. Det krever et overskudd å ha slik 
kontroll på økonomien. Dette er for de fleste angst og stress fremmende. Slik at den energi 
en ønsker skal legges til å jobbe med egen helse og utvikling, fort kan bli brent opp av stress 
og bekymring for hvordan klare egen økonomi. Vi mennesker er helt avhengig av penger for 
å kunne dekke våre basale behov. Når dette trues er det svært vanskelig å konsentrere seg 
om andre oppgaver.  
 
Når en er i ordinært arbeid og mottar lønn, så kommer denne en gang pr mnd. Da har en en 
oversikt over hva og hvordan en må disponere. Målet er som regel å hjelpe NAV hjelps 
mottakeren tilbake eller inn i ordinært arbeidsliv. Det vil da være normalen å få lønn en gang 
pr mnd. 



 

 
Eksempler på utbetalingsdatoer er: 
AAP (arbeidsavklaringspenger)    annenhver uke, etter meldekort 
Barnebidrag      utbetalt når NAV blir betalt. 
Barnepensjon      cirka den 19. 
Bidragsforskudd     cirka den 3. 
Dagpenger      utbetaling varierer 
Foreldrepenger     innen den 25. 
Etterlattepensjon      cirka den 19. 
Grunn og hjelpestønad    cirka den 19. 
Introduksjonsstønad     variere fra kommune til kommune. 
Kontantstøtte      cirka den 30. 
Kvalifiseringsstønad     varierer fra kommune til kommune 
Menerstatning      cirka den 19. 
Omsorgspenger     innen den 25. 
Opplæringspenger     cirka den 23. 
Overgangsstønad     cirka den 19. 
Pleiepenger      inne den 25. 
Stønad til barnetilsyn      cirka den 19. 
Svangerskapspenger     innen den 25. 
Sykepenger      enten den 25 eller 5 dager etter innvilget. 
Tiltakspenger      annenhver uke, etter meldekort 
Uføretrygd      cirka den 19. 
Ventelønn      den 12. 
Økonomisk sosialhjelp    variere fra kommune til kommune. 
 
Dersom det blir satt en fast utbetalt stønad må det også være mulig å få forskudd hos NAV 
når saksbehandlingstiden er lang. Vi har så mange flotte ordninger i Norge, men dette kan 
være et forholdsvis enkelt og viktig bidrag for å sette flere i stand til å fokusere på helse og 
arbeid/aktivitet. 
 
 

 REGJERINGEN MÅ VURDERE Å GI BARNEVERNSLEDERE TILGANG TIL 
ALLE LANDETS KOMMUNALE BARNEVERNSSAKER DIGITALT.  

 
Dersom det mottas melding på nytt barn kan barnevernsleder sjekke barnets eventuelle 
historikk i barnevernet, uavhengig av tidligere bostedskommune.  
 
 
Bakgrunn: 
En utfordring for å kunne hjelpe og ivareta sårbare familier og deres barn er at de har 
hyppige flyttinger. Enten som følge av dårlig økonomi, brudd i samliv eller flytter fra 
barnevern.  
 
Dersom barneverntjenesten kjenner til at et barn de jobber med flytter, plikter de å melde ny 
bostedskommune dersom en kan dokumentere og har grunn til å tro at barnets liv, helse og 
utvikling står i alvorlig fare.  
 
Dersom disse kravene ikke er innfridd kan barnevernet prøve å få familiens tillatelse til å 
videresende bekymringen til ny bostedskommune.  
 



 

Noen ganger unnlater familier å si at de flytter, eller hvor de flytter. I dag er dagens 
saksbehandlingssystem slik at man må begrunne innsyn i barnets journal og personvernet er 
godt ivaretatt. Dette må også sikres i denne ordningen. 
 
I tillegg til at en slik ordning vil kunne forhindre at det lykkes å «flytte fra barnevernet». Så vil 
det spare begge barneverntjenestene for mye jobb da en ikke trenger å be om å få oversendt 
dokumentene (Den ene slipper å kopiere alle dokumenter og nye kommunen slipper å 
arkivere gamle dokumenter på nytt). 
 
 

 BARNAS BESTE? LA FORELDRENE FÅ BLI!  

 
I Hurdalsplattformen skriver Regjeringen at den vil sikre at barnets beste er et 
grunnleggende hensyn i behandlingen av asylsaker som berører barn. Videre vil Regjeringen 
gjennomgå praksis når det gjelder vurderinger av barnets beste for å sikre at det gjøres 
konkrete og individuelle vurderinger i hver enkelt sak.  
 
Når flere barn - med norsk statsborgerskap - nå likevel står i akutt fare for å bli frarøvet sin 
primære omsorgsperson og familier splittes, må våre stortingspolitikere ta grep. Det haster! 
Det haster for de barna som står foran det traume det er å miste foreldrene sine, ikke til 
sykdom eller død, men som en konsekvens av en villet politikk fra norske myndigheter. Disse 
barna kan ikke vente, deres oppvekst er nå!   
 
UNE tror ikke alltid på menneskers historier, og de som får sine liv satt på vent, har ofte 
ingen mulighet for å bevise noe mer enn de allerede har gjort. I slike tilfeller kommer ikke 
tvilen dem til gode. Derimot er det innvandringspolitiske hensyn som legges til grunn for 
utvisning. Dette er etter vår mening i strid med lover og regler som gjelder barnets beste. At 
barnets beste skal særlig vektlegges er forankret i Grunnloven, EMK, Barnekonvensjonen og 
Utlendingsloven- og forskrift.      
 
Vi krever at regjeringen straks setter i gang med den varslede gjennomgangen av praksis på 
asylfeltet opp mot barnets beste. Vi krever at saker som berører mindreårige barn settes i 
bero inntil det er gjennomført en grundig gjennomgang av regler og praksis i disse sakene.    
 
 
 

 BARN OG UNGES PSYKISKE HELSE 

Alle mennesker har en psykisk helse. Det er viktig for Arbeiderpartiet å forebygge, behandle 
og ha et godt ettervern for å sikre at alle har en god psykisk helse. Under Covid-19 
pandemien har barn og unge blitt isolert, deltatt på digital undervisning, og ikke møtt venner 
eller familie som før. Dette har medført at stadig flere unge sliter med sin psykiske helse, 
mange faller utenfor, føler seg utenfor fellesskapet og får depresjon eller andre psykiske 
lidelser. For Arbeiderpartiet er den psykiske og fysiske helsen like viktig, og vi vil derfor 
arbeide for at barn og unge skal føle seg inkludert i samfunnet og som en del av et 
fellesskap. 

I dag varierer det psykiske helsetilbudet i alle kommuner og fylker. I Agder faller flere 
ungdom utenfor, og mange behandler seg selv med rus. 

Agder Arbeiderparti ønsker å redusere disse tallene, og gjøre terskelen for å be om hjelp 
betydelig lavere. Vi vil øke bemanningen innenfor den psykiske helsesektor, og ha som mål 
at helsesykepleier skal være til stede på hver enkelt skole hver eneste dag.  



 

Alle må ha tilgang på et lavterskel psykisk helsetilbud. Lavterskeltilbud skal ha 
henvisningsrett til psykolog og annen psykisk helsehjelp i spesialisthelsetjenesten. 

Agder Arbeiderparti vil: 

• At regjeringen skal øremerke midler til å styrke den psykiske helsetjenesten i 
kommunene, for å korte ned ventetiden på profesjonell psykisk helsehjelp 

• Sikre at midler til forebyggende tiltak og til etablering av behandlingstilbud må 

• fordeles over hele landet slik at det psykiske helsetilbudet er likt 

• At akuttilbudet i tverrfaglig spesialisert rusbehandling (TSB) og psykisk helsevern ved 

• distriktspsykiatriske sentre (DPS) skal styrkes og videreutvikles 

• At alle lavterskeltilbud innenfor psykisk helsehjelp skal ha henvisningsrett til psykolog 
og spesialisthelsetjenesten. 

• Antall sengeplasser innen psykiatri i spesialisthelsetjenesten skal gjenspeile behovet. 

• Arbeide for flere lavterskeltilbud for unge 

• Ha en helsesykepleier til stede hver dag uavhengig av størrelse på skolen 
 
 
 

 LIKE MULIGHETER FOR ALLE STUDENTER 

 
Blant studenter i Norge i dag går det et skarpt skille mellom de som har mulighet til å få 
økonomisk støtte hjemmefra, og de som i mangel på denne mulighet blir nødt til å jobbe ved 
siden av studiene. For mange av dem som må ha deltidsjobb går dette ut over studiene.  
 
Størrelsen på ens foreldres lommebok skal ikke påvirke mulighetene studenter har til å 
prioritere studiet i tilstrekkelig grad. Alle skal ha lik mulighet til å ta en utdanning og forfølge 
sine drømmer. Derfor bør man øke studiestøtten, samtidig som man sørger for at 
studentenes økte kjøpekraft ikke blir spist opp av inflasjon gjennom de neste årene. 
  
Agder Arbeiderparti mener studiestøtten skal økes og knyttes til 1,5 ganger grunnbeløpet i 
folketrygden 
 
 

 KOMPETANSESENTER MOBBING 

 
Agder Arbeiderparti skal være en pådriver for en pilot i Agder for å utvikle et statlig 
kompetansesenter som skal veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing, uavhengig 
av hvilken kommune man bor i.  
 
Begrunnelse: Problem med mobbing er et omfattende problem, og en av årsakene til at 
mange unge faller ut av utdanning og jobb. Mobbesaker i skolene håndteres på ulike måter.  
 
Det er forskjeller på saksbehandling fra skole til skole og fra kommune til kommune og fra 
fylke til fylke. Mobbesakene er komplekse i den forstand at de er vanskelig å avdekke. I dag 
har skolene frist på 5 dager med å lage en plan for hvilke tiltak skolen vil sette i gang når en 
elev har sagt fra om mobbing. Hvilke tiltak som settes i gang, om det er raskt nok og om det 
hjelper er ofte kimen til konflikt mellom foreldre og skole. 
 
Partiprogrammet for Stortingsvalget 2021-2024 slår fast at «Barn og unge skal ha et godt og 
trygt skolemiljø, det er et felles ansvar. Vi vil intensivere innsatsen mot mobbing i den norske 
skolen.» 
 



 

Den økte innsatsen mot mobbing er i Arbeiderpartiets partiprogram konkretisert i 6 
kulepunkter. Ett av kulepunktene handler om å utvikle et statlig kompetansesenter som skal 
veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing, uavhengig av hvilken kommune man bor 
i. 
 
Et kompetansesenter kan ha følgende oppgaver: 

• Veilede og sikre lik behandling i saker om mobbing. 

• Felles ankeinstans/ oppfølging av Statsforvalterens tilsyn når det er gitt vedtak om 

avvik som må rettes opp. 

• På sikt bør kompetansesenteret inkludere innsats og forebygging av mobbing i 

samfunnet generelt. 

 

 BEDRE KJØNNSFORDELING I KOMMUNESTYRER OG FYLKESTING 

En bør i de politiske arenaer inneha minimum 40/60 kjønnsfordeling. Politikere er satt til å 

bestemme retninger og prioriteringer for samfunnet her og nå og utvikling på sikt. Det er 

derfor svært viktig at de som bestemmer dette representerer de de bestemmer på vegne av. 

Det er 50 % kvinner og 50 % menn. Dette bør gjenspeiler i bla kommunestyrer og fylkesting. 

Bestemmelser om at det skal ikke være anledning til å stryke kandidater må videreføres i ny 

valglov. 

 
 
 
 

 UTVIDE RETTSHJELPSORDNINGEN SLIK AT DEN NÅR FLERE SOM HAR 
BEHOV FOR HJELP  

 
Agder Arbeiderparti fremmer følgende forslag for å utvide rettshjelpsordningen i Norge: 

- Inntektsgrensen økes fra dagens 320 000 kr til 80% av gjennomsnittslønnen, for 2020 

er det 468 000 kr for enslige. Samme økning skal gjelde for ektefeller og samboere  

- Den offentlige Salærsatsen økes i budsjettet for 2023 fra 1121 kr, med 30% til 1457 

kr 

 
Økning av Inntektsgrensen:  
I Norge er det hvert år mange folk som ikke får sine rettigheter da de ikke har råd å forfølge 
dem for rettsapparatet. Advokater og rettssaker er ofte forbundet med store kostnader og 
utgifter som følge av det velger mange folk å ikke forfølge sine rettigheter. I dag er det en 
ordning i Norge som skal sikre dem som ikke har råd gratis eller delvis dekning av 
kostnadene med juridisk bistand. Dessverre kan vi ofte lese i media at disse ordningene ikke 
treffer godt nok, da det er meget begrenset hvem som har rett til fri rettshjelp i Norge. For å 
kunne få fri rettshjelp kan en ikke ha en inntekt over 320 000 kr pr år hvis en er enslig og 
490 000 kr for ektefeller og samboere. Gjennomsnittslønnen i Norge for 2020 var på 585 000 
kr. Det betyr at inntektsgrensen er på litt over halvparten av gjennomsnittslønnen. For å sikre 
at folk har råd til å forfølge sine rettigheter anses det som rimelig at disse inntektsgrensene 
økes opp mot gjennomsnittslønnen.  
 
Økning av den offentlige salærsatsen: 
Den offentlige salærsatsen er hva det offentlige betaler for advokattjenester som dekkes av 
det offentlige. Denne satsen er pr.01.01.2022, 1 121 kr. Advokatbistand koster i det private 



 

ofte over 2000 kr pr time. I tillegg til at timesatsene er lave, er det ofte begrenset til hvor 
mange timer en sak kan dekkes med (stykkprisforskriften). Dette medfører at mange 
advokater takker nei til oppdrag hvor det offentlige dekker kostnadene (blant annet 
strafferett), noe som igjen medfører at de som trenger advokat får et dårligere tilbud på 
tjenester. Dermed kan de lave offentlige satsene bidra til å svekke rettsikkerheten hos våre 
borgere da flere advokater ikke ønsker å jobbe med slike saker. Som følge av det bør 
Arbeiderparti jobbe for å sikre en forutsigbar rettsikkerhet i Norge.  
 

 TILRETTELEGGING FOR KOLLEKTIVTRANSPORT 
 

Sammenkobling av Vestfoldbanen og Sørlandsbanen med stasjon på Brokelandsheia må 

prioriteres i Nasjonal Transportplan (NTP). Videre må jernbanestrekninger mellom Larvik og 

Tønsberg bygges ut med dobbeltspor for å legge til rette for utbygging av høyhastighetsbane 

videre sørover. Togtilbudet på Sørlandsbanen er en viktig del av kollektivtilbudet også for 

arbeidsreiser, og må sees i sammenheng med det totale kollektivtilbudet med buss, ferje og 

tog. 

Utbygging av ny E18 og E39 må også prioritere tilrettelegging for kollektivtransport med 

buss, spesielt for arbeidsreiser i regionen. 

 

 MAKSPRIS PÅ MÅNEDSKORT 
 

I påvente av et nasjonalt ungdomskort for kollektivtransport fortsetter bussprisene å øke. De 
økte prisene rammer vanlige forbrukere og oppfordrer ikke akkurat til økt kollektivbruk for de 
som tviler mellom bilen eller bussen. Om prisnivået blir for høyt kan man får en kjørekultur 
som det vitnes om i ulike deler av landet. Mange av oss unge er avhengige av buss for å 
komme oss til skolen, men når unge i Agder må bruke 410 kr i måneden for å kunne reise i 
fylket, ja da blir det for mye.  
 
Vi vet at et effektivt klimatiltak er økt bruk av kollektivtransport, for å redusere bruken av 
privatbiler. Sett bort ifra pandemiåret 2020 så viser tallene for SSB at det nå kjøres over 
hundre millioner flere bussreiser enn på 2000-tallet. Et naturlig første steg mot et nasjonalt 
ungdomskort som skal gjelde all kollektivtransport, kan være et midlertidig makstak på 300kr 
for månedskort for unge i hele fylket.  
 
Arbeiderpartiet vil sette en midlertidig makspris på 300 kr for et månedskort for unge i hele 
fylket, i påvente av et nasjonalt ungdomskort  
 
 

 AKUTTILBUDET VED SØRLANDET SYKEHUS 

For alle innbyggere i Agder er tilgangen til akutt helsehjelp viktig. Det planlegges både nye 
akuttbygg og videreutvikling av allerede eksisterende akuttilbud i Agder (Flekkefjord, 
Kristiansand og Arendal). Et kvalitativt godt tilbud gir trygghet for alle og det er viktig at det 
videreføres i årene framover.  

I høringsutkastet til Utviklingsplanen som nå er ute heter det bla at det skal arbeides med en 
sammenhengende akuttmedisinsk kjede. Dette inkluderer tettere samhandling, gjensidig 



 

anerkjennelse av kompetanse, standardisering, sammenhengende journal og tydelig 
ansvarsfordeling.  

I høringsutkastet står det at det planlegges nytt akuttbygg ved Sørlandet sykehus i 
Kristiansand, men at det også skal utredes en videreutvikling av akuttmottakene i Arendal og 
Flekkefjord. Det er viktig for befolkningen i vår region at vi kan ha trygghet for kvalitet og 
tilbud ved våre nærsykehus.  

Agder Arbeiderparti ønsker en slik utredning velkommen slik at akuttilbudet blir sikret for 
befolkningen i hele Agder. 
 
 

 AKTIVE FREDSREISER OG KORONA-STØTTE 

 
Aktive Fredsreiser i Risør må inngå i nasjonale støtteordninger i forbindelse med korona-
situasjonen slik at virksomheten kan ivareta sitt viktige holdningsskapende arbeid for 
ungdom også etter korona-perioden. 
 
Bakgrunn og begrunnelse: 
Aktive Fredsreiser Travel for Peace AS i Risør driver med holdningsskapende skoleturer, i 
første rekke for tiendeklasser i ungdomsskolene. Sammen med Hvite Busser har Aktive 
Fredsreiser betydd mye for den holdningsskapende arbeidet mot nynazisme og ekstremisme 
i Norge i flere tiår.  Aktive Fredsreiser skal arbeide for å gi ungdom tro på at konflikter kan 
løses og at fred kan skapes, og at deres egne holdninger og handlinger er avgjørende. Også 
kommersielle reiseselskapet tilbyr skoleturer til konsentrasjonsleirer i Tyskland og Polen, 
men det er Helga Arntzen i Aktive Fredsreiser (tidligere Hvite Busser) som har utviklet turene 
med et helhetlig perspektiv innfor fredsarbeid, humanisme og menneskerettigheter. 
 
Aktive Fredsreiser Travel for Peace AS er et ideelt aksjeselskap, altså et aksjeselskap som 
har et ideelt formål. Det vil si at det ikke skal skaffe aksjeeierne økonomisk utbytte. For 
Aktive Fredsreiser går overskuddet av driften i internasjonalt arbeid for utvikling og 
menneskerettigheter. I Risør kommune er Aktive Fredsreiser et viktig og trygg arbeidsplass. I 
tillegg er vi stolte av den ideologiske forankringen virksomheten er bygget på. 
 
Aktive Fredsreiser har vært ekstremt hardt rammet av korona-situasjonen gjennom to år nå. 
Det har ikke vært mulig å gjennomføre skoleturer til Tyskland og Polen. Det har vært 
gjennomført skoleturer i Norge, med blant annet besøk til Arkivet i Kristiansand, Rjukan, 
Utøya og andre steder. Også disse turene har vært preget av usikkerhet rundt korona og 
begrensede muligheter for bussreiser. Inntektene til Aktive Fredsreiser har blitt dramatisk 
redusert og styre og ledelse er svært engstelige for virksomhetens framtid. 
 
Aktive Fredsreisers organisering som ideelt AS gjør at de så langt har falt utenfor alle statlige 
støtteordninger for å kompensere for bortfall av inntekter i korona-perioden. Årsaken skal 
være at støtte til ideelle AS ikke er forenlige med EØS/ESA-regelverket for offentlig støtte. 
En rekke busselskaper, som også konkurrerer med Aktive Fredsreiser og Hvite Busser, har 
fått korona-støtte og lønnstilskudd. Støtte til Aktive Fredsreiser kan derfor ikke sies å være 
konkurransedrivende, noe EØS/ESA-regelverket skal ta hensyn til. Tvert i mot, det er 
negativt konkurransedrivende at Aktive Fredsreiser ikke får støtte.  
 
Risør kommune har gjennom egne ordninger bevilget 200 000 ved tre søknadsrunder, totalt 
600 000 kr til Aktive Fredsreiser som ekstraordinære korona-midler. Kommunen er også klar 
til å behandle nye søknader. Men vi mener i utgangspunktet at kommunen her dekker over et 
forsømt og/eller misforstått område i de statlige støtteordningene. 



 

 
 

 FØRERKORTOPPLÆRING 

 
I mange kommuner er det å ta førerkort en del av friheten man har behov for når man fyller 
18 år. De fleste går på videregående skole i den tiden. Dagens regler sikrer at elevene kan få 
legitimert fravær for det obligatoriske i kjøreopplæringen. Det er imidlertid mange som har 
behov for flere kjøretimer, og dette gjelder spesielt dem som vokser opp i husholdninger uten 
bil eller med redusert mulighet for å øvelseskjøre utenom kjøretimer. 
 
Agder Arbeiderparti mener regjeringen må gjøre det lettere for ungdom å ta førerkort ved å la 
dem få legitimert fravær for dokumenterte kjøretimer. 
 
 

 OM ALLE SKAL MED, SÅ MÅ ALLE FÅ MULIGHETEN  

 
Ungdom som har bosteds adresse hos aleneboende forsørger skal ha rett til stipend om 
aleneforsørger har svak økonomi 
 
Begrunnelse: 
I 2014 endret den blåblå regjeringen hvilke regler som gjelder for stipend i videregående 
skole og nesten 50 000 elever mistet retten til stipend. En av endringene som ble gjort var at 
inntekten til begge biologiske foreldre skulle regnes med når elevene søkte om stipend. 
Flere ungdom har ikke kontakt med begge foreldre. Barn over 18 år som går på 
videregående skole eller tilsvarende, kan inngå avtale eller søke om at barnebidrag 
fastsettes av NAV. Det er da barnet som eventuelt søker om og mottar barnebidraget. 
 
I de tilfellene hvor den ene av de fortsatte er i konflikt med ungdom og foresatte av 
forskjellige årsaker, i enkelte tilfeller også har besøksforbud, så skaper krav om bidrag til økt 
konfliktnivå. 
 
Om den foresatte ungdommen har bostedsadresse hos foresatt som går på uføretrygd, 
opphører barnetrygd og barnetillegg når ungdommen er 18 år. Dette utgjør flere tusen krone 
og gjør at muligheten til å hjelpe økonomisk blir meget vanskelig, men plikten til å forsørge 
fortsetter til fylte 21 år. 
 
Ved enkelte tilfeller utløser krav om bidrag utover 18 år store konflikter, og enkelte tilfeller 
være direkte farlig for ungdommen og kan ved å endre kravet om inntektsavhengig stipend 
bidra til at disse ungdommene kan få en fullført utdannelse. 
 
Vi har allerede for stort frafall i videre gående skole, økonomi kan være en av faktorene her. 
 
Dette er et lite bidrag i kampen om lik rett til utdanning og kampen mot sosial arv som 
Arbeiderpartiet som sosialdemokratisk burde gå for. 
 
 

 LIKEVERDIGHET I TILBUDET PÅ STATENS BARNEHUS  

 
I en evaluering av barnehusene viser det seg at det er veldig forskjell på oppfølging i 
etterkant av at et barn har vært til avhør hos barnehuset. Det betyr at det i dag er prisgitt hvor 
du bor med tanke på hvilken oppfølging du får. Slik kan vi ikke ha det!  



 

 
Agder Arbeiderparti mener derfor at: 

• Barnehusene må bli et større satsningsområde for staten 

• Det må sikres at barn får avhør ved barnehusene så fort som mulig 

• Det må utarbeides klarere retningslinjer for oppfølging slik at man sikrer likt tilbud 

over hele landet 

 

 ØKT BISTAND TIL UTDANNING  

 
Øke bistand til utdanning, med særlig fokus på jenter og marginaliserte grupper.  
Utdanning en grunnleggende faktor for å sikre utvikling og vekst i fattige land og et sentralt 
virkemiddel for å bekjempe fattigdom og ulikhet og sikre likestilling.  
 
For den enkelte kan utdanning gi muligheter for en bedre jobb, høyere produktivitet og bedre 
inntekt. For hvert år ekstra med skolegang øker den private inntekten med rundt 9 prosent. 
Viktigheten av utdanningen er størst for jenter, som tjener omtrent to prosentpoeng mer enn 
gutter av hvert år ekstra med skolegang. 
 
Allerede før koronapandemien var 258 millioner barn utenfor skolen. Per januar 2022 er 
fremdeles 616 millioner barn helt eller delvis utenfor skolen. I mange land var skolene stengt 
i lang tid og det har vært få muligheter for alternativ læring. I Uganda gjenåpnet skolene først 
10 januar i år, det betyr at de var stengt i nesten to år. Myndighetene regner med at en tredel 
av elevene ikke kommer tilbake og mange av dem vil være jenter. 
 
En rapport Strømmestiftelsen la frem for noen uker siden viste at barna på landsbygda i 
Uganda kun brukte 13% av tiden de normalt ville brukt på skolen på læring under 
pandemien. Det betyr at istedenfor 30 timer på skolen per uke, brukte de i snitt kun 4t på 
læring. 1 av 5 foreldre forventet ikke at barna ville returnere på skolen når den gjenåpnet. 
Tenåringsgraviditeten har skutt i været som følge av en høy økning i seksuell vold og 
overgrep, mens mange foreldre har valgt å gifte bort døtrene sine som en følge av den 
økende fattigdommen.  
 
Globalt rapporterer UNICEF nå at hele 70% av 10-åringer i lav- og mellominntektsland ikke 
er i stand til å lese en enkel tekst. Det er opp fra 53% før pandemien.  
Vi risikerer å ende opp med en tapt generasjon og fattige jenter er de som kommer til å bli 
hardest rammet.  
 
I Hurdalsplattformen står det at utviklingspolitikken skal bidra til samfunnsendring, bekjempe 
ulikhet og fremme likestilling. Skal vi klare dette i en post-pandemisk verden så må vi 
investere i utdanning nå.  
  
 

 STARTLÅN FRA HUSBANKEN FOR UNGE ENSLIGE 
FØRSTEGANGSETABLERERE 

 
Agder Arbeiderparti ønsker at Husbankens startlån igjen skal kunne brukes til 
førstehjemslån, også for unge enslige førstegangsetablerere. Man bør se på kriteriene, 
særlig på punktet om evne til egen sparing 

 
Begrunnelse 



 

Ifølge tall fra SSB pr 25/6 bodde 974 200 personer alene ved årsskifte 2020/2021. Andelen 
personer som bor alene er nå 18,3 prosent, en økning på 0,3 prosentpoeng. Dette innebærer 
at 39,4 prosent av privathusholdningene i Norge består av én person.  
 
Andelen som eier bolig i slutten av 20 årene faller jevnt og trutt og trenden forklares med 
følgende etter finanskrisen og innstrammingene i reglene for boliglån som følge av den. 
Reglene er strammet inn flere ganger i perioden 2007-2018 med økte krav til egenkapital, 
strengere vurdering av låntakernes betjeningsevne og raskt voksende boligpriser. (kilde 

https://www.ssb.no/bygg-bolig-og-eiendom/artikler-og-publikasjoner/faerre-unge-kjoper-bolig, kilde 
Levekårsundersøkelsen EU-Silc 2003-2018, SSB)  
 

Reglene for tildeling av startlån fra Husbanken ble etter høring i 2013 (Kommunal og 
Regionaldepartementet 13/1751-1) endret til ikke å omfatte enslige unge nyetablerere.  
 
Husbankens regel for tildeling av startlån pr 2022 er:  

• Startlån kan gis til barnefamilier, eldre, personer med nedsatt funksjonsevne eller 

andre som bor i en uegnet bolig og enten vil kjøpe bolig eller utbedre/tilpasse boligen 

sin.  

• Startlån kan gis til refinansiering dersom du står i fare for å miste boligen.  

• Får du lån til bolig i privat bank, kan du ikke få startlån. Er du ung i etableringsfasen, 

eller i en situasjon hvor du kan spare, får du heller ikke startlån. Barnefamilier som 

har behov for en stabil bolig raskt, er unntatt fra kravet om å spare, der bosituasjonen 

er uegnet og det er behov for å stabilisere bosituasjonen raskt.  

• Kommunen kan likevel velge å gi deg startlån til å kjøpe, bygge, utbedre eller tilpasse 

bolig dersom det vurderes som den eneste løsningen for at du skal kunne fortsette å 

arbeide i kommunen, eller at du skal velge å ta en jobb i kommunen.  

Det er ingen automatikk i at man er i stand til å finansiere bolig, selv med full jobb og penger 
på bok, når man er enslig i etableringsfase. F.eks. vil en barne-, og ungdomsarbeider med 
400 000 i lønn og 400 000 i oppstarte midler ikke kvalifiserer til boliglån i bank, uten 
medlåntaker og/eller kausjonist. De oppsparte midlene kommer så i veien for evt. vurdering 
av startlån fordi man ser på spareevne som diskvalifiserende for tildeling av startlån. Man er 
altså avhengig av velvillige slektninger for å komme inn i egen eid bolig. Hele 70 % av de 
som etablerer seg for første gang får hjelp av foresatte, ifølge DNB. Det alene skaper 
klasseskille.  
 
Noen vil nok argumentere at det er ingen menneskerett å eie bolig, men når den samme 
inntekten er god nok til å betale andres lån eller formue i form av leie som ofte er mye høyere 
enn det man ville betale i renter og avdrag på eget bo, så kjennes det urimelig å ikke få lov å 
etablere seg i sitt eget slik vi har hatt god tradisjon for i Norge sammenlignet med andre land 
i Europa.  
 
 

 UTREDE MULIGHETEN FOR Å BEHOLDE LØNNSOM PRODUKSJON I 
NORGE 

 
Det har lenge vært en trend at bedrifter «flagger ut»/flytter produksjon og drift av etablerte 
norske bedrifter, ut av landet. Til såkalt lavkostland, for å spare på lønns og 
produksjonskostnader.  
 
Dette er med på å bygge ned det norske velferdssamfunnet, arbeidsmarkedet, norsk eksport, 
det kan skade etablerte norske merkevarer og svekke vår posisjon i det globale markedet.  
 



 

Utflagging er spesielt skadelig i distriktene, da man kan skape en massearbeidsløshet og 
utflytting, som får store økonomiske konsekvenser, som ikke er mulige for små kommuner å 
bære. Derfor er det viktig å se på ulike muligheter for å gjøre det attraktivt å beholde 
bedrifter, og produksjon her i landet.   

 
Agder Arbeiderparti vil utrede for muligheter for å beholde lønnsom produksjon i Norge. 

 
 

 STRØMMÅLERE 

 
Saken dreier seg om en endring i Forskrift om økonomisk og tekniskrapportering, 
inntektsramme for nettvirksomheten og tariffer som ble kunngjort 14.06.2021, og vil tre i kraft 
01.01.2022. I den nye utgaven av forskriften endres §13-1 bokstav i til å lyde: «den enkelte 
boenhet eller fritidsbolig skal måles og avregnes hver for seg.» 
Dette vil i praksis bety at alle studentboliger vil bli pålagt å ha en strømmåler per boenhet, i 
tillegg til egne målere for fellesarealer. Intensjonen bak ordningen er todelt. For det første 
skal dette gjøre det mulig for individuelle beboere å bytte strømleverandør, og for det andre 
få ned strømforbruk. Imidlertid vil en slik ordning bringe med seg en rekke problemer. 
  
Det første problemet er at disse strømmålerne koster ca 3000 kr i året å drifte, i tillegg til 
installasjonskostnader. Dette er en kostnad som nødvendigvis vil falle på studentene, og 
gjøre den økonomiske hverdagen for studenter enda vanskeligere enn den allerede er. 
Studenter lever allerede på svært stramme budsjetter, og dette vil ytterligere stramme inn 
studentenes budsjetter. 
  
For det andre er det for studenter uaktuelt å endre strømleverandør. En students 
strømforbruk er i utgangspunktet allerede lavt, og strømpriser varierer i lite mellom 
leverandører. Derfor er denne nye muligheten til å endre strømleverandør ikke til noen 
nevneverdig nytte for studentene, og dermed blir denne nye strømmåleren for studenter en 
ren utgiftspost uten noen nytteverdi. Bytte av strømleverandør er for en student 
poengløst, og en students strømforbruk er allerede lavt til å begynne med. 
  
Videre er studentboliger midlertidige boliger, hvor man sjelden bor mer enn 2 år. 
Hyppigheten av inn- og utflytting er med andre ord ganske høy. Dersom en student skulle 
glemme å si opp strømabonnementet før flytting, vil det resultere i at det blir 
studentsamskipnadens oppgave å ordne dette. Det vil bety ganske mye ekstra jobb for 
studentsamskipnaden, da det er snakk om et par tusen studenter hvorav mange flytter inn 
eller ut hver 6. måned. Videre er mange av studentene også utenlandske 
utvekslingsstudenter og beherske følgelig heller ikke norsk, for disse vil det bli ekstra 
vanskelig da strømmåleren, regningene, bruksanvisningen og kundeservicen er på norsk. 
  
Ordningen nå er at studentsamskipnaden har en måler i hvert bygg, og at leietagerne betaler 
strømregningen inkludert i husleia. Dette er en ordning som studentene er tilfreds med, da 
den gjør at boutgiftene blir forutsigbare og blir betalt på en regning. Den nye ordningen med 
en strømmåler for hver boenhet er totalt uønsket fra både studentsamskipnaden og 
studentenes side. 
  
Derfor ønsker Arbeiderpartiet med dette å gi studentsamskipnader fritak fra §13-1 bokstav i.  
 
 

 ELEKTRIFISERING AV FOSSILDREVNE TOGBANER 

 



 

En veldig stor del av den norske jernbanetransporten skjer med elektrisk drevne tog, og i 
utslippsstatistikken regnes CO2-utslippene fra elektriske togsett som ikke-eksisterende. 
Uheldigvis er det på seks jernbanestrekninger, som tilsammen utgjør rundt en tredel av det 
norske jernbanenettet i lengde, ikke lagt til rette for elektrisk drift. De seks strekningene er 
Nordlandsbanen, Rørosbanen, Raumabanen, Solørbanen, Meråkerbanen og Stavne-
Leangenbanen.  
 
En fullstendig elektrifisering av Nordlandsbanen er dyrt, med en prislapp på rundt 14 
milliarder kroner. Et billigere og bedre alternativ til fullstendig elektrifisering er å del-
elektrifisere banen, som gjør at togene lader underveis. Dette har henholdsvis en prislapp på 
3,3 milliarder. I tillegg til å være en oppgradering av togbanen og å redusere 
klimagassutslippene våre, legger vi mer til rette for å flytte tungbil transporten over på baner. 
 
Agder Arbeiderparti vil hel eller del-elektrifisere de største togbanene i Norge 
 
 

 FULLFINANSIERING AV DEN NYE VEIEN TIL EYDE ENERGIPARK 

 
Staten og fylkeskommunen må sikre fullfinansiering av den nye veien til Eyde Energipark, 
planleggingsmidler må komme allerede i 2022! 
 
Staten og fylkeskommunen må bidra til å sikre fullfinansiering av den planlagte veien mellom 
rv. 410 og Eyde Energipark slik at vi får en sammenhengende, ny vei fra Agder havn og til 
det nye industriområdet ved E-18. En slik vei er en viktig forutsetning for den planlagte 
batterifabrikken som etter planen vil bli satt i drift fra 2025. 
 
For industrien og aktiviteten på Agder Havn er det også svært viktig at tungtransporten kan 
benytte en egen veitrasé som ikke kommer i konflikt med bomiljøer og myke trafikanter. På 
denne måten sikrer vi at den sterkt trafikkbelastede Kystveien ikke forblir en trailervei. 
 
Forslag til vedtak 
 
Staten og fylkeskommunen må bidra til å sikre fullfinansiering av den planlagte veien  
mellom rv. 410 og Eyde Energipark. For å sikre nødvendig fremdrift, må det settes av 
planleggingsmidler i 2022, slik at veiarbeidene kan starte i 2023 og veien ferdigstilles i  
2024/25. 
 
 

 ØKE GRUNNBEMANNINGEN FOR Å SKAPE EN HELTIDSKULTUR 

 
Kommuner i Norge strever med høyt sykefravær og høy andel ansatte som jobber deltid. En 
stor andel ansatte i kommunalsektor foretrekker å jobbe deltid fordi det er for belastende å 
jobbe i en 100 % stilling. Kommunen som arbeidsgiver må sørge for gode arbeidsforhold og 
et helsefremmende arbeidsmiljø slik at det skapes en bærekraftig heltidskultur i kommunen. 
 
Agder Arbeiderparti vil: 

• Legge til rette for økt grunnbemanning, særlig i helse og sosialsektor og i 
oppvekstsektor 

• Øke bevisstgjøring og engasjement i heltidskultur blant ledere 
 
 



 

 SIKKERHET OG BEREDSKAP 

 
Regjeringen har opprettet Totalberedskapskommisjonen, som bl.a. skal se på «betydningen 
av teknologisk utvikling, herunder digital sikkerhet, utviklingen av den sikkerhetspolitiske 
situasjonen, globalisering, urbanisering og klimaendringer».  
 
Den skal også vurdere hvilke «felles planforutsetninger som skal legges til grunn for 
forsyningssikkerheten, herunder innenfor digitale tjenester, kraft og verdikjeden for mat».  
I dagens usikre internasjonale situasjon, med fare for krigshandlinger i Europa, er arbeidet 
som regjeringen har satt i gang svært viktig. Og det haster.  
 
Agder Arbeiderparti er opptatt av at det skapes trygghet omkring sentrale 
samfunnsinteresser, slik at innbyggernes behov for sikkerhet ved en eventuell nødsituasjon 
ivaretas. 
 
Kommisjonen bør se på systemet for varsling ved hendelser som setter liv- og helse i fare. I 
en krisesituasjon for landet, vil med stor sannsynlighet internett og databaserte 
kommunikasjonskanaler lett kunne settes ut av spill ved fysisk ødeleggelse, hacking m.v.. 
Dette vil bl.a. gjøre varsling og kommunikasjon mellom ulike offentlige instanser, geografiske 
områder og med befolkningen m.m. utfordrende. Systemer knyttet til digitale løsninger som 
internett, telefoni, radio- og tv-sendinger og navigasjon vil være svært utsatt.  
 
I løpet av de siste ti-årene har vi gjort Norge mer sårbar ved å legge ned f.eks. FM-båndet og 
navigasjonssystemet Loran-C, og erstatte analoge systemer med digitale løsninger, 
herunder satellittbasert kommunikasjon, som i utgangspunktet vil være adskillig mer truet i 
en internasjonal krisesituasjon. En bør også vurdere hvordan en eventuell mangel på 
elektrisk kraft over lengre tid, eller i et avgrenset større område, vil slå ut, dersom det meste 
av privat og offentlig transportsektor om noen år er elektrifisert. 
 
Sivilforsvaret har ansvaret for Sivilt beredskap, herunder landets tilfluktsrom, med en frist på 
72 timer til å gjøre tilfluktsrommene tilgjengelig for befolkningen. De fleste tilfluktsrom har 
ikke vært i bruk de siste 25-30 år, eller er i liten grad vedlikeholdt, som en følge av tanken om 
at den «kalde krigen» var over. Med dagens teknologi tar det adskillig kortere tid en 72 timer 
fra en eventuell trussel observeres til den kan bli en realitet.  
 
Agder Arbeiderparti ber om at det foretas en grundig og rask oppdatering av retningslinjene 
for Sivilt beredskap og at landets tilfluktsrom blir prioritert, slik at de kan gi reell beskyttelse 
om dette skulle bli nødvendig. 
 
Agder Arbeiderparti vil også vise til den vedtatte langtidsplanen for forsvarssektoren, der det 
legges opp til at all permanent tilstedeværelse i Sør-Norge (fra horten til Sola) fjernes. I lys 
av totalberedskapen bør dette revurderes. 
 
Vi ser med forventning frem til resultatet av kommisjonens arbeid og vil understreke at 
arbeidet med sikkerhet og beredskap bør skje kontinuerlig og involvere alle nivå og sektorer i 
vårt samfunn. 
 
 

 BEDRE STØTTE TIL DEM SOM IKKE KAN TA SELVTESTER PÅ EGENHÅND 

 
Nå ser det ut til at Norge og flere land er i en ny fase hvor vi kan se en slutt på pandemien i 
nær fremtid. Flere har blitt vaksinerte, og det er færre som blir alvorlig syke nå enn tidligere. 



 

Nå vil testing være svært viktig å gjennomføre for å sikre at det vil være mindre smitte 
mellom folk og unngå sterk belastning på vårt helsevesen i tiden fremover. 
 
Men det å la innbyggere i landet teste seg selv byr på noen utfordringer. Det er ikke alle som 
har like muligheter til å teste seg selv slik som andre mennesker. For eksempel vil blinde og 
svaksynte ha utfordringer med å få bekreftet om de er smittet ved bruk av hurtigtester.  
 
Testene som blir tatt i bruk i Norge er ikke utformet med tanke på universalbruk og deres 
bruksanvisninger er ikke skrevet med blindeskrift. I Norge er det mer enn 9000 mennesker 
som er blinde. Det er viktig at kommuner i Norge kan tilby dem hjelp med å få gjennomført 
hurtigtester og få vite resultatet av dem. Det er flere blinde og svaksynte mennesker i Norge 
nå som må vente lenge eller ikke får hjelp med hurtigtestene, da det er lange køer for å få 
hjelp med egentestene.  
 
Dette må vi gjøre noe med! Det er de som får hjelp av familie og venner, men hva med dem 
som er ensomme eller bor langt unna kjente og kjære? Som parti må vi være tydelig på at 
folk skal få hjelp når de har et behov for støtte, og felleskapet skal se den enkelte person. Vi 
har et ansvar som samfunn med å sikre folk trygghet, og ingen skal føles seg til bry når de 
trenger hjelp!  
 
Agder Arbeiderparti vil at: 

• Norske myndigheter skal prioritere å se etter muligheter for å få plass bruk av 
universelle utformede hurtigtester i Norge. 

• Norske myndigheter skal arbeide for at andre land skal få tilgang på universelle 
utformede hurtigtester. 

• Kommuner må prioritere å sikre at de som ikke kan gjennomføre en hurtigtest for 
Covid-19 får støtte slik at de kan gjennomføre testen ved mistanke om smitte. 

• Statlige myndigheter skal være tilgjengelig med økonomisk, rådgivende og annen 
nødvendig støtte til kommunene der det er mangel på ressurser for å sikre hjelp til 
innbyggere som har behov for det ved hurtigtester. 

• Det skal også bli mer lagt til rette for at innbyggere skal få hjelp med hurtigtester på 
ulike språk, for å sikre at flere forstår og kan gjennomføre hurtigtester. 

 
 

 EN OPPDRETTSNÆRING FOR FREMTIDEN  

 
Oppdrettsindustrien i Norge er svært stor, og gir oss store eksportverdier og økonomiske 
ringvirkninger i lokalsamfunn langs kysten. 1.4 millioner tonn laks ble solgt i 2019 og det 
finnes over 1100 oppdrettsanlegg langs kysten. Det er med andre ord en næring som gir oss 
arbeidsplasser, men det er også en næring som gir oss miljømessige utfordringer vi ikke kan 
lukke øynene for.  
 
Ifølge Naturvernforbundet er mengden laks i norske elver halvert de seneste 30 årene og 
villaksbestanden står i fare for å raderes ut. Årsakene til dette kan være mange, men det er 
liten tvil om at oppdrettsnæringen må ta en stor del av skylden. Rømt oppdrettslaks som 
sprer seg i fjordene, lakselus og utslipp av kjemikalier er årsaker til at laksebestanden 
forvitrer og det biologiske mangfoldet minsker. Enn så lenge er dette ikke en stor utfordring 
for Sørlandet, men vi vil også her bli møtt med ønsker om oppdrettsanlegg, og da må vårt 
svar være klart og tydelig i møte med næringen. Energibehovet pr kg ferdig laks ligger i 
tillegg på 6-8 kwh, noe som tilsier at det totale strømbehovet for oppdrettsindustrien ligger på 
over 8-10 twh. Dette tilsvarer om lag 7 % av Norges totale strømforbruk, og i møtet med 
kraftunderskuddet en kan se for seg i fremtiden, er dette utfordringer bransjen må løse.  



 

Vi vet at man gjennom å stille krav til oppdrettsnæringen, fremprovoserer endring. En 
endring som må til, om vi skal opprettholde sunne elver, laksebestand og en bærekraftig og 
miljøvennlig oppdrettsnæring for fremtiden. På lik linje som andre næringer, som omstiller 
seg til det grønne skiftet, kan og vil oppdrettsnæringen ta nødvendige grep, dersom de 
pålegges dette.  
 
Agder Arbeiderparti vil AT: 

• Oppdrett av fisk skal kun skje i; lukkede merder/anlegg, i løsninger som sikrer at det 

ikke forekommer utslipp av organisk materiale til resipienten, eller på land. 

• Det bør utvikles en belønningsordning for landbasert oppdrett som tar i bruk solceller i 

produksjonen. 

 
 

 STYRKET VERN AV SØRLANDSKYSTEN  

 
Da Høyreregjeringen i slutten av sin regjeringsperiode reviderte de statlige planretningslinjer 
for differensiert forvaltning av strandsonen langs sjøen. Den gang ga fylkeskommunen i 
Agder innspill i høringsrunden om at Agder skulle flyttes til vernesone 1. Det lyttet ikke 
daværende regjering til.  
 
I 2019 ble det gitt 377 igangsettingstillatelser til bygging i strandsonen i Agder. De siste 
årene har tallet ligget på mellom 370 og 500 tillatelser. Samtidig er det en utvikling der eldre 
og enklere hytter blir utvidet og oppgradert til moderne standard. Adkomstvei, garasje, 
sjøbod, oppgradering av utearealer, innlagt vann og avløp følger også med dette. Det er 
også stor usikkerhet knyttet til den samlede belastningen for økosystemet som knytter seg til 
den svært geografisk begrensede strandsonen.  
 
I et bærekraftperspektiv, med miljø i fokus, bør retningslinjene for Agder strammes inn. 
Utgangspunktet skal være byggeforbud, og praksis for dispensasjoner og fastsetting av 
byggegrense i plan bør derfor praktiseres strengt. Skal Agder nå sitt fremtidsbilde der 
strandsonen langs sjø og vassdrag er skjermet mot utbygging er det av betydning at nasjonal 
og regional politikk for området er samordnet. Siden målet er en bærekraftig utvikling i og 
ved strandsonen, anbefales det at den nye regjeringen følger Agder fylkeskommunes råd om 
at Agder flyttes til sone 1, slik at byggeforbudet i Agder i større grad kan bli overholdt.  
 
Agder Arbeiderparti mener at statlige planretningslinjer for differensiert forvalting av 
strandsonen langs sjø- og vassdrag endres slik at Agder flyttes fra vernesone 2 til vernesone 
1.  
 
 

 ORDNINGER SOM UTJEVNER ÅRSKULLENE I VGS UTEN EKSAMEN SOM 
FØLGE AV PANDEMIEN 

 
I lys av pandemien og 3 årskull uten eksamenskarakterer fra videregående skole som skal 
inn på høyskoler/universiteter bør det vurderes ordninger som utjevner og likestiller 
årskullene fra pandemien uten eksamenskarakter og tidligere årskull med 
eksamenskarakterer. Agder Arbeiderparti mener det er behov for betydelig økning i antall 
studieplasser i høyere utdanning. Det er behov for en helhetlig gjennomgang av 
eksamensordninger, opptakskriterier og åpne studier.  
 
Begrunnelse:  



 

I 2020 og 2021 ble eksamen avlyst for elever i videregående skole på grunn av pandemien. 
Det samme vil mest sannsynlig for elevene som avslutter videregående opplæring våren 
2022.  
 
Diverse rapporter fra bla SSB viser at de fleste elever får lavere karakter ved skriftlig 
eksamen enn standpunkt. Dette begrunnes i at den skriftlige eksamen er basert på en dags 
prøve, mens standpunktkarakterene er prøver og innleveringer gjennom en hel termin. 
Eksamenskarakterene utgjør 20 % av karakterene på vitnemålet, og har en relativ stor 
innflytelse på snittet til vitnemålet elevene skal konkurrere med for inntak til høyere 
utdanning. Karakterstatistikken fra Utdanningsdirektoratet viser at snittet i norsk gikk opp fra 
3.65 til 4.0, som bla skyldes at de ikke hadde eksamen.  
 
Mange unge og voksne som ønsker å komme inn på høyskole- og universitet tar opp igjen 
videregående fag som privatister. I fjor var det nesten 50 000 som tok privatisteksamen, flere 
enn noen gang og en økning på over 8 000 fra året før. Dette er kostbart for elevene, og 
skaper større sosiale forskjeller for hvem som får anledning til å gå på universitet/høyskole. I 
tillegg til at den er dyr både for elevene og samfunnet, bidrar det til å øke snittinntaket til 
høyere utdanning. 
 
 

 OFFENTLIGE FORSKNINGSMIDLER MÅ KOMME ALLE REGIONER TIL 
GODE  

 
Forskningsrådet (NFR) sin oppgave er å fremme forskning og innovasjon i næringslivet og 
offentlig sektor. Forskningsrådet skal virke for hele landet og er viktig for omstilling og 
utvikling av nytt næringsliv.  
 
Tildelinger fra NFR de siste årene viser en sterk konsentrasjon av tildeling av midler særlig til 
Oslo, Trondheim og Bergensmiljøet. Dette gjelder ikke bare i tildelinger men også 
søkermassen har samme konsentrasjon.  
 
I 2019 uttrykte daværende minister, Iselin Nybø, bekymring for denne konsentrasjonen av 
utdelinger da hun møtte i NFR sitt styremøte for å påpeke at om næringslivet skal klare 
omstilling så må hele landet bli involvert i virkemidler som NFR råder over.  
 
Styret i NFR har selv i styremøte desember 2021 protokollert sin bekymring om at deres 
siste tildeling (INFRA) i for stor grad var en tildeling som virket konsentrerende og 
konserverende.  
 
Regjeringen har i Hurdalsplattformen ambisjoner om en storsatsing på forskning og 
utdanning over hele landet. For å sikre de ambisiøse målene i Hurdalsplattformen må 
offentlig finansiert forskning være mer tilgjengelig for forskningsinstitusjoner og næringer i 
hele landet.  
 
Agder Arbeiderparti mener at:  

• Forsknings- og innovasjonsmidler virker for hele landet. 

• Det må tas en gjennomgang av årsaken til manglende geografisk spredning i 
tildelingen av forskningsmidler, og tiltak som motvirker dette. 

 
 

 NASJONAL ORDNING FOR TT-TRANSPORT 

 



 

Agder Arbeiderparti mener hele Agder må inn i nasjonal ordning for TT-transport, og ber 
regjeringen øke bevilgningene slik at hele Agder kommer inn i ordningen i 2022. 
 
Begrunnelse: En utvidet nasjonal TT-ordning er etablert for å løfte reisetilbudet for brukere 
med særlige behov, fortrinnsvis rullestolbrukere og blinde/svaksynte, slik at disse får tilbud 
om 200 enkeltreiser pr år. Tidligere Aust-Agder fylke er med i denne utvidede ordningen. 
Etter sammenslåing til Agder har fylket også søkt om å få tidligere Vest-Ager fylke med i 
ordningen. Regjeringen har i statsbudsjettet for 2022 foreslått en bevilgning på 308,4 mill til 
den utvidede tt-ordningen. Vi kjenner til at regjeringen ønsker å se på TT-ordningen i sin 
helhet og det ser dessverre ut til at Samferdselsdepartementet legger opp til at en 
videreføring nå derfor kun skal gjelde for de geografiske områdene som allerede er med i 
ordningen. Dette mener vi medfører en urimelig forskjellsbehandling av personer med 
funksjonsnedsettelser i vårt sammenslåtte fylke og bidrar til skjevhet i mobilitetstilbudet 
avhengig av bosted i fylket. Vi mener det er helt nødvendig at det åpnes for at alle brukere i 
Agder som tilfredsstiller kravene kan komme med i den nasjonale ordningen.  
Vi ber derfor regjeringen øke bevilgningene til den utvidede TT-ordningen i revidert budsjett 
slik at Vest-Agder kan komme med i ordningen og slik sikre like ordninger for personer med 
behov for tjenesten i et sammenslått fylke. 
 
 

 AGDER ARBEIDERPARTI KREVER TILTAK FOR HØYE DRIVSTOFFPRISER 

 
De ekstraordinære høye drivstoffprisene er i ferd med å gi store vanskeligheter for 
næringslivet, og både transportbransjen, landbruk og fiskerinæringen varsler om store 
utfordringer med bla stopp i viktig transport og båter som må settes på land. De store 
økningene på drivstoff, som har mangedoblet seg er ikke mulig å legge på sluttkunden når 
det er så store variasjoner. Ett eksempel er Kystrekefiskerne, med ca 430 yrkesfiskere i 
Agder. Reketrålerne har over lengre tid hatt utfordringer med lønnsomhet, rekruttering og 
omsetning av rekebåter og kvote. 
 
Dersom fiskeflåte, mottak og landindustri rammes slik at arbeidsplasser og infrastruktur går 
tapt er det stor skade for næringen, men også for landsdelen som ønsker å satse mer 
innenfor blå næring med bla sjømat og havbruk.  
Agder har ingen arbeidsplasser å miste. 
 
Høye strømpriser er allerede kompensert for husholdningene gjennom ordninga med statlig 
strømstøtte. Agder Arbeiderparti krever en tilsvarende kompensasjonsordning for høye 
drivstoffpriser, og vi forventer at det kommer strakstiltak som hjelper både fiskeri, landbruk, 
transportbransjen og øvrig næringsliv. 
 
 
 
 

 AGDER ARBEIDERPARTI FORDØMMER KRIGFØRINGEN I UKRAINA PÅ 
DET STERKESTE. 

 
Putin-regimet har gått til krig mot et annet land i strid med folkeretten og internasjonale 
konvensjoner. Agder Arbeiderparti støtter kraftfulle økonomiske sanksjoner og andre former 
for økonomisk og politisk press for å få Russland til å stanse sin krigføring og stoppe 
lidelsene dette påfører befolkningen i Ukraina. 
 



 

Det russiske regimet viser seg å være villig til å bruke vold og undertrykkelse mot naboland. 
Slik leder de også oppmerksomheten bort fra måten de selv leder Russland. Putin og hans 
oligarker har bygget et sosialt dypt urettferdig og udemokratisk samfunnssystem. Denne 
krigen er ikke i vanlige russeres interesse, og vi må håpe motstanden mot den vil vokse. 
 
Agder Arbeiderparti støtter kraftfulle økonomiske sanksjoner og andre former for økonomisk 
og politisk press mot Russland og deres europeiske støttespillere, for å få Russland til å 
stanse sin krigsføring og stoppe lidelsene dette påfører befolkningen i Ukraina. 
 
Krigen i Ukraina har sendt svært mange mennesker på flukt. Norge har et internasjonalt 
ansvar for å bidra under store flyktningkriser, og Agder Arbeiderparti forventer at den norske 
regjeringa legger til rette for å ta imot det antall krigsflyktninger fra Ukraina som kommunene 
er i stand til å bosette. Norge må også bidra internasjonalt til at flyktningefordeling internt i 
Europa er ikke-diskriminerende, effektiv og rettferdig. Norge må slå hardt ned på tilfeller av 
rasistisk og diskriminerende behandling av mennesker på flukt.  
 

 

FØLGENDE FORSLAG ER OVERSENDT FYLKESTINGSGRUPPA FOR VIDERE 

OPPFØLGING: 

 

 VIDEREGÅENDE SKOLE 

 
Risør videregående skole må prioriteres i videre skoleutvikling i Agder. Skolen må ha en 
fullverdig fagtilbud og utvikles som en kjerneressurs for positiv nærings- og 
samfunnsutvikling i Risør. Det må arbeides med linjer som øker elevtallet. Det må satses 
ytterligere på skolen både i faglig bredde, markedsføring og bygningsmessig. 
 
(Forslaget er i tråd med vedtatt politikk og oversendes fylkestingsgruppa for videre 
oppfølging) 
 

 DESENTRALISERT SKOLESTRUKTUR I AGDER, FLEKKEFJORD 
VIDEREGÅENDE SKOLE STUDIESTED KVINESDAL.  

Forslagsstiller: Kvinesdal Arbeiderparti 
 
Agder Arbeiderparti vil fortsette arbeidet for å sikre den videregående skolen i Kvinesdal. Vi 
viser her til programmet til Agder Arbeiderparti hvor partiet har sagt at vi ønsker en 
desentralisert skolestruktur i Agder.  
 
Begrunnelse:  
Kvinesdal Arbeiderparti har jobbet aktivt i mange år for å sikre og styrke den videregående 
skolen i Kvinesdal. I juni 2020 vedtok Agder Fylkesting følgende vedtak vedrørende den 
videregående skolen i Kvinesdal: 
Det gjennomføres en mulighetsstudie ved Flekkefjord videregående skole studiested 
Kvinesdal. Studien må involvere kommunene og lokalt næringsliv i regionen. 
Mulighetsstudien skal sees i sammenheng med nytt rom og funksjonsprogram ved 
byggetrinn 2 Flekkefjord videregående skole.  
I forbindelse med ny skolebruksplan ber vi om at det avsettes både personell og økonomiske 
ressurser for å kunne gjennomføre en mulighetsstudie for Flekkefjord vgs avd Kvinesdal  
 



 

Dette vedtaket fra fylkestinget er mandatet som mulighetsstudien skulle utføres på. Gruppen 
som har arbeidet med mulighetsstudiet har nå i 2022 sendt sitt forslag til mulighetsstudie. Fra 
deres rapport kommer det ikke frem noe konkret om at skolen bør opprettholdes. Slik 
dokumentet er skrevet oppfattes det av Kvinesdal Arbeiderparti å være en ønskeliste til 
skoleledelsen i Flekkefjord, hvordan å legge ned avdelingen i Kvinesdal. Fra mandatet til 
fylkestinget kan ikke Kvinesdal Arbeiderparti lese noe om at det var dette mulighetsstudiet 
skulle brukes til. Det kommer klart frem i vedtaket fra fylkestinget at det skal utføres en reell 
mulighetsstudie som skal involvere kommunene, les her både Kvinesdal og Flekkefjord. 
Samt lokalt næringsliv. Fra rapporten som er mottatt fra gruppen som har arbeidet med 
mulighetsstudiet kan det ikke ses at noen av hensynene til lokalt næringsliv og Kvinesdal 
kommune har blitt realitetsbehandlet. Som følge av det anser Kvinesdal Arbeiderparti at 
mandatet til gruppen vedrørende mulighetsstudiet ikke er ivaretatt gjennom dette 
mulighetsstudiet. Det vises her også til skriv mottatt fra flere ansatte på Flekkefjord VGS 
studiested Kvinesdal den 24.01.2022, som ikke støtter uttalelsene fra skoleledelsen.  
 
Kvinesdal Arbeiderparti stiller spørsmål til prosessen hvorfor ikke deres anførsler er tatt med 
i rapporten til gruppen. En slik prosess må være transparent og må gjenspeile anførslene til 
samtlige av aktørene i prosessen. Kvinesdal Arbeiderparti støtter Kvinesdal kommunes 
vedtak i formannskapet den 26.01.2022. Det vises her til kulepunkt 1 i formannskapets 
vedtak:   
«Kvinesdal kommune mener at det politiske vedtaket fylkeskommunen gjorde vedrørende 
mandatet om å sette i gang et mulighetsstudie ikke er ivaretatt. Kommunen hadde klare 
forventninger til at det var mulighetene man skulle belyse, og ikke det som skoleledelsen har 
brukt mulighetsstudie til. Kommunen er svært kritisk til dette, og forventer at 
fylkesadministrasjonen og fylkespolitikerne merker seg dette og tar hensyn til det i det videre 
løp.»  
 
Dette vedtaket viser klart misnøyen Kvinesdal kommune har til mulighetsstudien, da den ikke 
har belyst mulighetene til utvikling av skolen. Denne misnøyen deler også Kvinesdal 
Arbeiderparti og vi har i denne saken vært ute og kritisert fremgangsmåten til rektor ved 
Flekkefjord Videregående skole, Tor Inge Rake. Det vises til vedtak til styret den 15.11.2021: 
«Vi i Kvinesdal Arbeiderparti er kritiske til at rektor ved Flekkefjord VGS Tor Inge Rake, som 
også er medlem av arbeidsgruppen går ut i media med sine synspunkter før mulighetsstudiet 
foreligger. Gjennomføring av mulighetsstudiet er politisk vedtatt av Agder Fylkesting. 
Mulighetsstudiet skal behandles politisk i Agder Fylkesting, og det er der framtiden til 
Studiested Kvinesdal skal avgjøres» 
 
Som følge av det, forventer Kvinesdal Arbeiderparti at Agder Arbeiderparti støtter opp om 
Kvinesdal kommunes forslag til videre drift av Flekkefjord VGS avdeling Kvinesdal. 
 
 

 TANNLEGEVAKT I REGIONEN 

Når saken om ny organisering av den offentlige tannhelsetjenesten skal opp til ny behandling 
i fylkestinget må også tannlegevakttilbudet i regionene vurderes. 
 
 

 ASFALTERING AV FYLKESKOMMUNALE VEIER I KVINESDAL 

Agder Arbeiderparti registrer at i årets budsjett for asfaltering av fylkeskommunale veier 

nesten ikke er avsatt midler til asfaltering i Kvinesdal. Kun strekning Netland-Risnes som 

Buhei Vindpark har opparbeidet er prioritert. Strekningen – Knaben har vært prioritert av 



 

Kvinesdal kommune i en årrekke. Det har vært signalisert fra fylkeskommunen at strekningen 

skulle prioriteres.  Agder Arbeiderparti forventer at strekningen nå asfalteres. 

 

 UTBYGGING AV RIKSVEI 41 OG 415 

 
Agder Arbeiderparti vil prioritere å få til en rask utbygging/utbedring av riksvei 41 og FV 415 
til en fremtidsretta standard med "gul midtstripe". 
 
 
Bakgrunn: 
For at næringslivet skal ha gode konkurranseforhold og legge til rette for et desentralisert 
boligmønster er tilgang på et gode veiforbindelser viktig for utviklingen av regionen. 
 
I Agder er det flere sentrale veiforbindelser som ikke holder den standarden en bør forvente 
for gode og trygge veier. Dette er spesielt utfordrende for tungtransporten. 
 
Riksvei 41 strekker seg fra Kristiansand til E134 i Indre Telemark. Dette er en særdeles viktig 
forbindelse mellom ferjeforbindelse fra kontinentet, Kjevik flyplass og videre gjennom indre 
bygder i Agder og Vest-Telemark. Langs denne veien er det flere virksomheter som er 
avhengig av denne veien. Veien er på flere strekninger av en standard som ikke tilfredsstiller 
kravene en bør stille til en så sentral gjennomfartsvei og som binder næringsliv og 
innbyggerne i Agder og Vest-Telemark sammen. 
 
Fylkesvei 415 fra E18 til Åmli har det flere ganger blitt bevilget penger til en høyst nødvendig 
utbedring uten at det ser ut til ha blitt noen fremdrift. Veien har flere bratte stigninger og 
utfordrende kurvatur som skaper store utfordringer spesielt for tungtransporten.  
Veien er svært viktig forbindelse mellom Åmli og E18 og Arendal havn. Stor bedrift som 
sagbruket Bergene-Holm har flere ganger påpekt viktigheten av å få til en utbedring av 
denne veien. I nærheten av sagbruket er det under planlegging en ny fabrikk for produksjon 
av biodrivstoff. Dette vill øke trafikkmengden betydelig og komme i tillegg til eksisterende 
trafikk  
Veien har i tillegg en betydelig trafikk fra kystområdene til turistområdene i Telemark.. 
 
En utbedring av disse vegstrekningene er lenge vært et etterlengta tiltak fra innbyggere og 
næringsliv i regionen.. 
 
 
  
Sak oversendes programkomiteen til fylkestingsprogrammet: 
 

 HASSELTANGEN INDUSTRIOMRÅDE MÅ BLI EN DEL AV RAET 
NASJONALPARK  

Hasseltangen næringsområde er i dag regulert til næringsvirksomhet, men er lokalisert midt i 
Raet Nasjonalpark. Hasseltangen er i dag et mye brukt område til rekreasjon i et tett befolket 
del av Arendal/Grimstad. Det vil derfor egne seg godt for grønn turisme og til et 
besøkssenter for nasjonalparken.  
 
Agder AP oppfordrer derfor statsråd for Klima- og Miljødepartementet å ta initiativ til utvikling 
og restaurering av industriområdet i samråd med grunneier, Agder fylke og Grimstad 
kommune. Lokaler til nåværende næring og til annen relevant næring må ivaretas for å 
ivareta arbeidsplasser. 



 

 
 

 


